美国华人人文社科教授协会 (ACPSS)

第十八届国际会议征集论文
主办方：美国华人人文社科教授协会 (ACPSS)

协办方：匹兹堡大学东亚图书馆，匹兹堡大学亚洲研究中心，全美中国研究联合会
时间： 2012年10月5日至7日
地点： 美国宾夕法尼亚州匹兹堡市匹兹堡大学
会议主题： 现代化与文化发展：中国在全球化和数字化时代中的变革
本届国际会议将围绕全球化和电子化环境下的中国在其现代化和文化发展方面所出现的一些现象进行探讨。当前，中国不仅需要应对诸如西方文化渗透等方面的外部挑战，更需应对其本身在工业化，城市化和现代化进程中所出现的内部挑战，即由于经济飞速发展对传统文化体系的冲击以及文化发展滞后所导致的社会不和谐现象。人们越来越认识到，社会稳定并不仅仅依杖于经济发展，而文化之发展与认同对经济的持续发展和政局的稳定亦是至关重要的一环。文化的变革和发展，如引导得当，则有助于社会的正义和公平，有益于诚信社会的建立。在现代化进程中文化领域的健康发展，也能促进国家形象之改善和中华文化之精髓在全球的传播，增强中国的软实力，同时有助于遍布世界各地正在尝试中的300余所孔子学院的成长。
我们诚挚邀请世界各地的ACPSS会员和其他感兴趣的学者参加我们的国际年会，就中国目前所面临的问题和挑战，特别是与文化发展有着直接或间接关联的议题，如社会正义、传统道德、公民意识、政治改革、区域发展、教育改革、传播沟通、经济发展和环境保护等进行讨论。以下为涉及本次会议主题的相关议题：
中国文化改革与发展方面的议题及展望
政治经济学、文化发展与现代化
中国的软实力展望：与西方为敌或交友？
中国文化在世界文化中的地位
孔子学院在海外能长期生存发展吗？其主要挑战是什么？
教育改革和文化发展
政治文化、商业文化和社区文化如何相互交融并影响人们的生活和行为？
文化、道德和社会正义与社会诚信
小悦悦事件告诉我们什么？我们能从这些所谓的公共道德的“灰色地带”的事件中吸取哪些教训？
文化批评与批评的文化
韩寒现象和方子舟现象说明了什么
互联网文化和社会媒体（博客）对人民生活和社会变革的影响
媒体、传播沟通和文化发展
少数民族文化和主流民族文化——民族关系议题
30年来中国的司法文化与司法改革
城市化对传统社区和传统文化的影响
中国区域经济发展与环境保护方面的议题
广东模式与重庆模式--中国可持续发展模式之探讨
经济、社会、文化平衡发展中的区域关系和城乡关系
有关中国宗教、信仰、语言和教育方面的议题
环保文化、低碳社会及可持续发展
过去30年中国政治文化的变化
海外华人社区及其特定文化的发展
传播沟通——以后社会主义​中国面目出现的传媒集团
中国音乐超国界发展的理论化
张艺谋和巩俐之后：中国电影向何处去？
在全球化和数字化时代重新确定中国研究图书馆员的作用：挑战、机遇与一流的实践
中国的数字出版及其在学术交流和图书馆服务中的影响
论文提交截止日期：2012年7月20日

本次会议将继续接受中文和英文稿件。论文提要需包括以下内容：论文标题、每位作者的姓名、工作单位、职位或职务、单位或家庭地址、电子邮件信箱和电话号码。请于2012年7月20日前将论文提要（300字左右）通过电子邮件的方式寄给美国华人人文社科教授协会会长及本次会议筹备小组组长黄少荣教授。他的电子信箱是：（shaorong.huang@uc.edu.orhuangsn@ucmail.uc.edu）。 会议筹备小组将在适当时间通知你的论文是否被接受。论文提要被接受者需在2012年9月20日前提交论文的定稿。质量好且通过审核的论文可能会在ACPSS刊物,American Review of China Studies,出版。
报名费：
ACPSS会员（有论文）：90美元
非ACPSS会员（有论文）：180美元
仅参加会议：200美元
学生：80美元
（USCS附属协会会员享受与ACPSS会员同等待遇）
凡涉及报名费用和支付方式的问题，请联系ACPSS财务主管Dr. Yunqiu Zhang（yzhang@ncat.edu）。 一旦论文被接受，大会将为作者提供酒店住宿方面的信息。有意加入ACPSS协会者，请在www.acpssus.org网站下载申请表格填写并交费。新会员至少需申请一年会员（30美元），方可享受ACPSS会员报名费。你可将120美元（一年会员费30美元加90美元报名费）的支票寄给ACPSS财务主管张博士：Dr. Yunqiu Zhang, 210 Heritage Creek Way, Greensboro,NC27405.
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CALL FOR PAPERS

Modernity and Cultural Development: 

The Changing China in a Globalized and Digitized World 

The theme for the 2012 conference revolves around the aspects of modernization and cultural development China is currently undergoing in an increasingly globalized and digitized world. China is now facing the challenges not only from the outside – a penetrating western cultural influence, but more from its own inside –lack of social cohesion from the weakened traditional value system due to fast-changing social and economic transformationin the process of industrialization, urbanization, and overall modernization. A growing consensus is that social stability does not hinge on economic growth alone and cultural adaption to changeis crucial to sustained economic growth and political stability.  A well-guided cultural reform and development can be a powerful contributor tosocial justice and equality essential for the construction of a harmonious society, and it canalso enhanceChina’s effort to reach out to the world to boostits soft power – the richness of cultural heritage as well as the nation’s refreshed image-- through the global media and its unique publicity medium – over 300 ConfuciusInstitutes that spread out across the world. 

We cordially invite panels and papers that touch upon the intrinsic interactions of culture, economy and politics and their impacts on the various sectors of Chinese society. We encourage interested scholars of different academic disciplines to use their perspectives to explore problems and challenges China is faced with in terms of how to revitalize moral fabric of society and rebuild public confidence in justice. We also welcome papers that address issues that connect but not limited to cultural factors regarding community development, political reform, regional development, education, religion,communication, economy, and environment, etc.  The following are proposed panels under which you may find one that fits your paper topics. 

Issues and prospects in China’s cultural reform and development

Political economy, cultural development and modernization

Chinese soft power projection: Friend or foe to the West?

Position of Chinese culture in the world cultures

Can Confucius Institute survive and sustain overseas: what are the major challenges ahead?

Education reform and culture development

Political culture, commercial culture and community culture and how they interact and affect people’s lives and behavior?

Culture, moral ethic and social justice

What does the incident of “Xiao Yue Yue” (小悦悦事件) tell us? What lessons can we learn from this incident and other related incidents concerning the“gray areas” of public morality?

Cultural critique and critique of culture

What do you think about “the Han Han Phenomenon” (韩寒现象)and “the Fang Zhouzi Phenomenon” (方舟子现象)？
Impacts of the Internet/cyber culture andsocial media (micro blogs) on people’s lives and social change. 

Media, communication and cultural development

Minority cultures and majority culture – issues on inter-ethnic relations.

Chinese legal culture and legal reform in the past thirty years

Issues concerning impacts of urbanization on traditional community and traditional culture.

Issues on China’s regional development – economy and environment

“The Guangdong Model” （广东模式）Vs “the Chongqing Model” (重庆模式)– a debate on approaches to China’s sustainable development

China’s inter-regional relations and urban-rural relations in balanced economic, social, and cultural development

Issues regarding religions, belief systems,  language, education in China 

Environmental culture, low-carbon societies, and  sustainable development

Political culture change in the last three decades

Overseas Chinese communities and their distinctive cultural development

Communications: The emergence of post-socialist China as a media hub

Theorizing the transnational development of China’s music

Beyond Zhang Yimou and Gong Li: Whither China’s film?

Reshaping the role of Chinese studies librarians in the globalized and digitized age:  Challenges, opportunities, and best practices

Digital Publishing in China and its impact on scholarly communication and library services

Submission Deadline 

	 The conference will accept papers in both English and Chinese. All paper abstracts or panel proposals must include the title, the author(s) or panel members, and details of current position, the institutional affiliation, mailing address, phone number, and e-mail address for each author or panelist. Please submit your paper abstracts or panel proposals (300 words) via email to Dr. Shaorong Huang at shaorong.huang@uc.edu or huangsn@ucmail.uc.edu. The submission deadline isJuly 20, 2012. We require that those whose paper abstracts are accepted submit their full papers no later than September 20, 2012. Well-researched papers will have the opportunity to be selected and published in the official journal of ACPSS-- American Review of China Studies.  

Conference Registration Fees:

ACPSS member with paper: $90

Member of United Societies of China Studies (USCS) affiliated associations with paper: $90

Non-ACPSS member with paper: $180

Student with paper: $80

Attendance with no paper: $200

For registration fees and methods of payment, please contact Dr. Yunqiu Zhang, the ACPSS treasurer, at yzhang@ncat.edu.

To become an ACPSS member, or to renew your ACPSS membership, please log onto our website at www.acpssus.org and download the application form.  You can send us your one-year membership fee ($30) along with your conference registration fee ($90) to ACPSS treasurer at the following address: Dr. Yunqiu Zhang, 210 Heritage Creek Way, Greensboro, NC 27405.

Conference hotel information will be provided online at www.acpssus.org and via email to those whose papers are accepted for presentation.  





